Matrix6. Unit 4. Nouns
Ex.36. Fill in the missing letters, spell and translate
_s_alator, a_ _istant, b_ _mer_ng, dis_ster, _vent, mara_ _on, r_ _te, s_ _venir, f_re, fl_ _ _t _tt_nd_nt, pa_ _en_er, pl_ne, sp_ _r, b_ _rding c_rd, fr_ _d, sp_ _e, pro_e_t, st_ _r, ti_ _et, tr_di_ _ _n, astr_n_ _t, m_ _n, sk_n, sk_, st_di_, sw_m_ _ng _ost_me, _v_nt, _el_brat_on
Ex.37. Guess the word
1.a person who helps someone else to do a job or who holds a less important position in an organization: 2. a large, dry area where there is very little rain and few plants: 3. an official document provided by the government of a particular country which shows that the owner is a citizen of that country and allows that person to travel to foreign countries. 4. a person who is traveling in a vehicle but is not operating it or working as an employee in it: 5. a pole with a sharp point at one end, used as a weapon that is either thrown or held in the hand. 6. a person or thing that is not what it claims or pretends to be. 7. a vehicle that is designed for air travel and that has wings and one or more engines: 8. something you keep or give to remember a special visit or event: 9. a place where movies are produced, or a company that produces movies. 10. a particular way or direction between places. 11. the area beyond the atmosphere (= air) of the earth. 12. a small card that shows that the person holding it has paid for an activity:. 13. a structure that is built over a river, road, or railroad to allow people and vehicles to cross from one side to the other. 14. a person who is trained for traveling in spacecraft. 15. a person who is trained for traveling in spacecraft. 16. a step in a set of stairs:. 17. a large ball of burning gas in space that is usually seen from earth as a point of light in the sky at night:. 18. a set of stairs that moves by electric power and on which people can stand to be taken up and down from one level to another, usually within a building. 19. A marathon is also an activity that continues for a very long time. 20. a way of behaving or a belief that has been established for a long time, or the practice of following behavior and beliefs that have been so established. 21. anything that happens, esp. something important or unusual. 22. a card that you must show before you are allowed to get on a plane or ship. 23. an event causing great harm, damage, or suffering.24. a person in an aircraft whose job is to serve passengers and to make sure they obey safety rules.
38. Translate from Russian into English
1.Сегодня самое удивительное событие в моей жизни! 2.Это разве не подделка? 3.Быстрее подняться на эскалаторе, чем по лестнице. (take). 4. Вот мой посадочный талон. 5. У твоего папы большая коллекция копий. 6. Посмотри на небо! Какая огромная сегодня луна и удивительные звезды! 7. Если есть вопрос, спроси у вот того сотрудника у стойки регистрации (check in a…). 8. Мои билеты были в сумке. - А сейчас где они? – Пытаюсь найти. 9. В аэропорту ты должен пройти паспортный контроль. 10. У вас в семье есть традиция? 11. Обычно стюардесса показывает правила безопасности. 12. Я езжу (drive this) по этому маршруту каждый день. 13. Певец записывает музыку только в этой студии. 14. Лондонский мост – один из самых красивых и старых мостов в мире. 15. У нее очень светлая кожа. 16. Я каждый год бегаю марафон. 17. Мне бы очень хотелось на это мероприятие. 18. Это был самый важный момент в моей жизни! 19. Какое несчастье! 20. Смотри! Змея ползет!
Unit4. Verbs. Adjectives. Phrasal verbs. Past Simple Tense
Ex.39. Write past simple form of the verbs and translate
1)To answer, to laugh, to celebrate, to drop, to hurry, to disappear, to land, to try, to notice, to return, to want, to ask, to look, to watch, to cook, to be, to finish, to start, to cry, to travel
2)to forget, to lose, to put, to go, to get, to take, to have, to come, to catch, to bring, to break, to learn, to think, to make, to do, to read, to know, to eat, to speak, to tell, to drink, to leave, to meet.
Ex.40. Put the sentences into the negative and interrogative forms.
1.Yesterday he came back from London. 2. We laughed at this joke last time. 3. Last month I lost my parcel. 4. He caught a bus yesterday. 5. We celebrated her birthday last week. 6. It disappeared. 7. I brought some bread. 8. She forgot her tickets. 9. I met my friend in the airport. 10. Our plane landed successfully. 11. We travelled to Italy last summer. 12. Yesterday I put my souvenirs on the shelf. 13. They tried to do it. 14. He wanted to go to Spain. 15. She noticed it yesterday.
Ex.41. Translate from Russian into English
1.Вчера мы вернулись из замечательного путешествия. 2. Мы сели не на тот автобус. 3. Самолет взлетел вовремя. 4. Где вы потеряли билеты? – Мы не потеряли. Мы забыли их дома. 5. Ты заметил что-то странное? – Нет. 6. Кто сломал игрушку? 7. Мы отмечали ее день рождения 2 недели назад. Было весело! 8. Они успели на автобус вчера. 9. Он ответил на ее вопросы. 10. Мы не хотели брать его с собой. 11. Они сошли с поезда. 12. Вы положили подарки под елку или в шкаф? 13. Вы принесли отчет? 14. Я не встретил его на вокзале. 15. Я не смог встретить его. 16. Мы прибыли в аэропорт поздно. 17. У меня не было билетов. 18. Мы поднялись по лестнице. 19. Я посмотрел в окно. 20. Я оставил тетрадь дома. 21.Наша семья ужинала в 7.30 вчера.22.Я учил неправильные глаголы вчера.23.Это произошло в 1969.
 Ex.42. Correct the mistakes.
1.He know his mistakes. 2. She doesn’t know her mistakes yesterday. 3. I don’t broke the vase last time. 4. We meet her at the railway station a week ago. 5. They loves playing volleyball. 6. We don’t put the souvenirs into the bag yesterday. 7. I doesn’t know nothing about this tradition. 8. Don’t you notice her new earrings yesterday? 9. We didn’t took our gloves. 10. The cat catched the mouse. 11. Did you brought your project? 12. Theirs families traveled together last summer. 
Ex.43. Translate from Russian into English.  
 (Present Simple/Past Simple) 
А) 1. Я отвечаю. Он отвечает. Они ответили. 2. Я ломаю. Она ломает. Они сломали. 3. Я приношу. Она приносит. Они принесли. 4. Я ловлю. Он ловит. Они поймали. 5. Они отмечают. Она отмечает. Мы отметили. 6. Ты исчезаешь. Он исчезает. Они исчезли. 7. Я забываю. Он забывает. Он забыл. 8. Я спешу. Она спешит. Мы спешили. 9. Самолет приземляется. Самолет приземлился. 10. Я теряю. Она теряет. Она потеряла. 11. Я смеюсь. Он смеется. Они смеялись. 12. Ты встречаешь. Он встречает. Вы встретили. 13. Я кладу. Ты кладешь. Она кладет. Он положил. 14. Я беру. Он берет. Мы брали. 
[bookmark: _GoBack]Б) 1.Было поздно и темно. 2. Вчера я нашел потерянные ключи. 3. Вечеринка была необычной, даже странной. 4. Я лег спать поздно вчера. 5. Эй, посмотри в окно. 6. Она спустилась по лестнице, вышла на улицу через дверь, перешла мост, а затем перешла улицу. 7. Он поднялся по эскалатору. 8. Бабушка не могла перейти улицу из-за сломанного светофора. 9. Ребята спустились по эскалатору. 10. Пройди через мост – там его дом. 
